
Ali se bo prometna vamost
vendarle izboljšala ?

Ta misel je bila kot rdeča nit vsekozi
prisotna, na upajmo, uspešni okrogli mizi,
ki jo je v Tednu prometne varnosti sklical
ob sodelovanju aktivnega občinskega sveta
za vamost in preventivo v cestnem prome-
tu, viškorudniški župan Bogdan Bradač.
Spodbudno je bilo uvodoma že to, da je
bila udeležba izvrstna in tako je bila že
osnovna zamisel - »soočiti« učence viško-
rudniških osnovnih šol, ki aktivno delujejo
pri aktivnostih prometne varnosti, ki so po
tej ali drugi plati soodgovorni za varnost
v prometu, zelo izvirna, pa tudi obetajoča.
In zakaj obetajoča? Ker so prav ti soodgo-
vorni gospodje tankočutno prisluhnili učen-
cetn in tudi iz prve roke pojasnjevali kaj je
moč storiti, da bo prometna varnost boljša,
pa tudi odkrito so povedali, kje vse so
zadržki, da se marsikaj ne premakne iz
mrtve točke.

Žal smo ta »marsikaj« zopet slišali
v množini in žal tudi ne prvič. Zelo podrob-

no in plastično so šolarji opisovali tiste črne
prometne točke, ki nikakor ne zginejo s ce-
stišč, križišč, pločnikov in iskreno obtožu-
joče so bile njihove besede do odraslih ude-
ležencev v prometu.

Rok iz Horjula je opozoril na slabe ceste,
na neurejen prehod za šolarje ob neustrezni
avtobusni postaji, Mitja iz Polhovega
Gradca se je prav tako razhudil nad še
vedno neasfaltirano tamkajšnjo avtobusno
postajo, ki vse bolj postaja divje parkirišče
bližnjega bifeja, pa na nevaren in nepregle-
den klanec ob šoli. Tudi na Vrfaovcih imajo
pod klancem pri šoli črno prometno točko
brez ustreznih oznak, je povedal šolar Jure
in prosil za postavitev cestnih ovir. Zakaj se
starejši ne odvadijo divjega parkiranja na
pločnikih, se je spraševala Marinka iz Bi-
čevja. Kje naj hodimo šolarji in zakaj na
našo pobudo po semaforiziranem križišču
pri Tovilu ni nobenega odgovora. Zebra na
prehodu za pešce na cesti proti Vnanjim
Goricam ni prebarvana, so povedali mladi
Brezovčani. Tudi na Igu že tretje leto niso
označeni prehodi za pešce, ni oznak za
šolo, najbolj nevaren pa je ovinek ob vhodu
na Ig, ali ne bi razmišljalji o ležečih ovi-
r a h . . . Zelo slaba je vidljivost ob avtobusni
postaji na Cesti na Brdo, zato predlagamo
obojestranska ogledala. Ta morajo biti tudi
ob Cesti Iga Grudna, neprimemo je ureje-
no križišče Zavcerjeva—Pokljukarjeva...,
so naštevali učenci OŠ Vič. Veliko na račun
nevarnih prometnih pasti so imeli povedati
učenci OS Oskar Kovačič, saj njihova pot
v šolo in iz nje vodi med dvema zelo nevar-
nima prometnicama Dolenjko in Ižanko in

se upravičeno razjezili nad dejstvora, da je
kultura voznikov na nulti točki. Kako bi le
odpravili divje parkiranje ob gostilni Malči
na Lavrici, so se spraševali tamkajšnji šolar-
ji, saj tam dnevno prečkajo Dolenjko, ni pa
niti enega prometnega znaka. V centru Ve-
likih Lašč bi nujno potrebovali semafor,
otroci smo dnevno ogroženi in tudi izogiba-
lišča za šolski avtobus ni, cestnih oznak za
šolarje pa tudi ni, je povedala Nataša. Tudi
učenci Kolezijske šole bi radi varnejši pre-
hod od šole do Murgel, vsaj utripajoče
luči...

To kar smo napisali seveda še zdaleč ni
vse kar so povedali učenci in kot smo že
zapisali, mnogo tega smo poslušali že lani.
Odgovorni so menili, da bi bilo vse skupaj
vredno poslati na njihove naslove in ukre-
panje bi bilo lažje. A je predsednica občin-
skega sveta za preventivo in vzgojo v cest-
netn prometu Helga Kudar povedala, da so
to že večfcrat storili in temu je pritrdil tudi
Zvone Avsec, komandir ljubljanske pro-
metne policije (policijo redno obešča o pro-
metnih črnih točkah in predlaga ukrepe).
Res je, da denarja za odpravo vseh nepra-
vilnosti še zdaleč ni dovolj, res je, da je za
marsikatero zadevo potreben daljši in mor-
da tudi bolj zapleten postopek, pa vendar
bi se po dmgi strani dalo marsikaj (pred-
vsem nujne predstavitve res potrebnih pro-
metnih znakov, cestne označbe, prepoved
parkiranja odnosno oviranja le-tega na ne-
katerih pločnikih ob križiščih, pa morda še
ležeče ovire...) z več dobre volje in bolj
praktičnim razreševanjem, ob relativno ne-
velikih stroških, kaj kmalu odpraviti. To je
bila pravzaprav tudi sklepna ugotovitev in
pristojni SD to tudi obljubili, še več, zdi se,
da bo takšen razgovor lahko uspešneje raz-
vozljal prometne pasti, saj so posledice ne-
urejene prometne vamosti več kot zaskrb-
ljujoče. Za njihovo odpravo pa smo odgo-
vorni vsi! .

Nevarnost na cesti
Naše ceste so življenjska nevarnost za nas

otroke in seveda tudi za odrasle. Mi smo pa še
majhni in tudi manj pozomi na avtomobile, ki
drvijo mimo nas. Večini prometnih nesreč bo-
truje alkohol, slabe zavore, neprižgane luči in
slabe ceste.

Tudi meni se je zgodilo, da sem bil premalo
pozoren. Cesto sem prečkal izven prehoda za
pešce, na nepreglednem delu ceste in zahva-
ljujem se vozniku, ki me je zelo hitro opazil in
kljub temu, da je vozil počasi, me je zadel.
Vrglo me je po cesti. Na srečo sem odnesel le
praske in strgano torbo. Pa tudi izučilo me je.
Sedaj bolj pazim, ko prečkam cesto. Otroci!
Cesta ni igrišče in na cesti je treba spoštovati
cestno prometne predpise. Pri tem nam poma-
gajo prometni znaki, semaforji in policisti. Že
v vrtcu smo bili seznanjeni s tem, kako se
obnašamo na cesti. Rumene rutice in kresnič-
ke, ki jih dobijo že prvošolčki, pa nam poma-
gajo, da nas drugi udeleženci v prometu prej
opazijo. Zelo mi je všeč tudi akcija - 10%, saj
je pri manjši hitrosti avtomobila tudi manj
poškodb in voznik lahko hitreje reagira. Voz-
nikom želim varao vožnjo, otrokom pa varno
pot v šolo ali kamorkoli.
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